
Protokół Nr XII/07

sesji Rady Miejskiej w Gniewie
odbytej dnia 26 września 2007 r.

--------------------------------------------

Godzina rozpoczęcia sesji 11:10

Obradom przewodniczył – pan radny Janusz Karzyński – przewodniczący rady i pan
radny Franciszek Sumisławski – wiceprzewodniczący rady.

-  Przewodniczący rady - Otwieram XII sesję V kadencji Rady Miejskiej w Gniewie.

        Witam   Wysoką Radę , Burmistrzów , Panią Wiesławę Tomaszewską i Panią

Skarbnik, Sołtysów oraz   Mieszkańców Gminy Gniew.

Na podstawie listy obecności stwierdzam, Ŝe na sali jest wystarczająca ilość
radnych do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. Obecnych na sesji  jest
w tej chwili 12 radnych. Nieobecny radny Marek Barnik,  spóźni się radny  Grzegorz
Wasielewski.

Przystępujemy do pkt 1 porządku obrad.

 Porządek obrad  wszyscy radni  otrzymali na piśmie.  Czy radni mają
inne propozycje do proponowanego  porządku obrad ? Nie widzę. Proszę zatem
o przegłosowanie przedstawionego porządku obrad. Kto z radnych jest za przyjęciem
przedstawionego porządku obrad?  Jednogłośnie. Dziękuję. Porządek obrad został
przyjęty w następującym brzmieniu:

1. Sprawy organizacyjne:
- otwarcie sesji
- stwierdzenie waŜności obrad
- przyjęcie porządku obrad
- przyjęcie protokółu z sesji odbytej w dniu   29 sierpnia i 12 września 2007 r.

2. Program rozwoju gminy Gniew w oparciu o plany zagospodarowania
przestrzennego – realizacja uchwały dotyczącej „Rewitalizacji miasta Gniew”.

3. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w budŜecie gminy na 2007 rok- Druk Nr B/107/07,
b) zbycia nieruchomości w trybie przetargu ustnego i pisemnego

nieograniczonego – Druk Nr B/108/07,
c) odwołania sekretarza gminy Gniew -  Druk Nr R/109/07,
d) powołania sekretarza gminy Gniew – Druk Nr R/110/07,
e) zezwolenia Burmistrzowi Miasta i Gminy w Gniewie do zaciągnięcia
preferencyjnej poŜyczki na dofinansowanie inwestycji pn. „Budowa instalacji
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wodociągowo – kanalizacyjnej osiedla przy ul. Hallera w Gniewie”. – Druk
Nr B/111/07

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie

międzysesyjnym.

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza

z wykonania uchwał Rady.

6. Interpelacje i zapytania radnych.

7. Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych interpelacjach i uzyskanych

odpowiedziach na interpelacje.

8. Wolne wnioski i informacje.

9. Ustalenie terminu następnej sesji.

10. Zakończenie sesji.

Protokóły  poprzednich  sesji były do wglądu w biurze rady, obecnie znajdują
się przy liście obecności i proponuję przyjąć je bez odczytywania, gdyŜ  uwag do
protokółów nie wniesiono. Informuję ,Ŝe na obrady sesji przybył spóźniony radny
Grzegorz Wasielewski i obecnie na sali jest 13 radnych. W głosowaniu bierze udział
13 radnych.  Kto z radnych jest za przyjęciem protokołów bez odczytywania?  Za
głosowało  12 radnych , 1 radny wstrzymał się od głosu.  Dziękuję. Zamykam pkt 1
porządku obrad i przystępujemy do pkt 2.

Punkt 2 porządku obrad -  Program rozwoju gminy Gniew w oparciu o plany
zagospodarowania przestrzennego – realizacja uchwały dotyczącej „ Rewitalizacji
miasta Gniew”.

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę o wystąpienie w tym pkt. Pana burmistrza
Bogdana Badzionga.

- Bogdan Badziong – Wyznaczam do wypowiedzi w tym temacie Panią  Wiesławę
Tomaszewską kierownika referatu gospodarki przestrzennej i ochrony
środowiska.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Bardzo proszę. Pani Wiesława Tomaszewska.

- Wiesława Tomaszewska – Przedstawiła program rozwoju gminy Gniew
w oparciu o plan zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gniew w
oparciu o realizację uchwały dotyczącej  „Rewitalizacji miasta i gminy Gniew.
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- Bogdan Badziong – Dopowiem jeszcze, Ŝe porządkujemy sprawy własnościowe
kamienic na Placu Grunwaldzkim. śeby cokolwiek robić na starym mieście
musimy najpierw uregulować sprawy własnościowe. Takich kamienic
czekających na załatwienie spraw własnościowych jest aŜ osiem.   Jesteśmy juŜ
w trakcie załatwiania tych spraw, ale na  to  potrzebne są duŜe pieniądze, a co
dopiero na odremontowanie tych budynków.  Nie tylko stare miasto jest do
remontu, ale takŜe inne budynki w mieście, na które potrzeba ogromnych
środków. Dziękuję.

- Przewodniczący rady  – Witam pana za-cę burmistrza Zbigniewa Wronowskiego
i  radnego Marka Barnika ,  którzy w tej chwili przybyli na obrady sesji. Jest
godz. 11:30. Bardzo proszę. Radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – Martwi mnie to, Ŝe program rewitalizacji został opracowany, a
jego wykonania nie ma. Co pan Burmistrz zamierza zrobić aby przyspieszyć
realizację tego programu  w przyszłym roku ? Jest duŜo oczekiwań, ale nic się
nie robi. Widać, Ŝe robi się coś na ul. 27 Stycznia, ale to nie ze  środków z
rewitalizacji.

- Bogdan Badziong – Nie do mnie to pytanie. Przygotowałem wszystkie
dokumenty, ale nie wiemy kiedy te pieniądze będą i czy w ogóle będą? Na same
projekty potrzebujemy ogromnych środków. A jakie projekty będziemy robić o
tym zdecyduje rada. My mamy w zespole miejskim 3 kamienice, a reszta jest
prawnie nieuregulowana.

- Grzegorz Wasielewski – Na Komisji Gospodarki pracowaliśmy nad wnioskami
do projektu  budŜetu Gminy na 2008 rok. Chcieliśmy ustalić priorytety
inwestycyjne  i  w związku z tym  proponujemy spotkanie z Burmistrzem.
Proponuję teŜ wizytę u całego szefa konserwatora zabytków. Bo nie moŜe być
tak Ŝebyśmy ciągle otrzymywali odpowiedzi negatywne. Chyba wojewodzie
zaleŜy równieŜ na tym Ŝeby gminy się rozwijały.

- Andrzej Solecki –  Panie Burmistrzu w Gniewie gościli  marszałek Borusewicz i
były wojewoda Ołowski. Powiedzieli tylko, Ŝe  Gniew im się podoba. Nic więcej
nie zaproponowali.  Chyba jakieś obietnice powinni złoŜyć, dlaczego  Pan
Burmistrz takiej okazji  nie wykorzysta.

- Bogdan Badziong – Pan Marszałek dzwonił do mnie w sobotę wieczorem i
powiedział, Ŝe z okazji 710 rocznicy nadania Gniewowi praw miejskich  ma dla
nas medal i to wszystko.

- Franciszek Sumisławski – Program rozwoju gminy Gniew został opracowany,
ale to jest tylko jedno z zagadnień, a drugie to są pieniądze. Czy w tym
programie jest coś na temat składowania odpadów? Co z zagospodarowaniem
Placu Grunwaldzkiego jeśli chodzi o nawierzchnię  teren wokół rynku.
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- Bogdan Badziong – Mamy  problem z Urzędem Wojewódzkim i
Konserwatorskim , a co najgorsze , Ŝe  nie mamy na  nich  wpływu. Nasze pisma
miesiącami leŜą u Konserwatora Zabytków  i co?  Głową muru  nie przebijemy,
ale wszystko leŜy i nic nie idzie do przodu.  A my ponosimy przez to koszty.
Chcemy  zabudować dziedziniec na rynku. Prywatni właściciele nie czują tego,
Ŝe w tych piwnicach moŜna by prowadzić jakąś działalność gospodarczą.
Chcemy ten rynek oŜywić. Co zaś do składowiska   odpadów komunalnych to
musimy je poszerzyć. Będą teŜ koszty rekultywacji tego składowiska. Obecnie
odchodzi się juŜ od tych małych składowisk na rzecz tych duŜych.

- Przewodniczący rady  – RównieŜ brałem udział w spotkaniu z panem
Borusewiczem. Panie Krause proszę nie przeszkadzać   i nie utrudniać
prowadzenia sesji.

- Mariola Czwiklińska – Składam wniosek formalny zgodnie ze statutem.
Odczytała punkt ze statutu dotyczący  zachowania się gości podczas obrad sesji.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Jeszcze raz upominam Pana Krusego o
odpowiednim zachowaniu się na sesji.  Przy tym budŜecie gminy nie mamy
wielkich moŜliwości na odtworzenie starówki tak , jak byśmy chcieli.

- Marek Barnik – Wierzę w to, Ŝe prace rewitalizacyjne na rynku wcześniej czy
później ruszą. A co z tymi co z tymi kamienicami, które nie mają uregulowanych
skutków prawnych?

- Bogdan Badziong – RóŜnymi sposobami dochodzimy do tego, Ŝeby problem
uregulować.  Jednym ze sposobów jest pozyskiwanie kamienicy przez
zasiedzenie. MoŜe się to uda. Choć przy  niektórych kamienicach moŜemy mieć
problem, gdyŜ  odzywają się dawni starzy  właściciele działek, a nie budynków
tak, Ŝe ta druga sprawa nie jest taka prosta. Regulowanie tych spraw jest trudne
jeśli jeszcze dawni właściciele Ŝyją. Skoro mieszkańcy nie chcą wykorzystać
tego we własnym zakresie, to my musimy zacząć coś robić. Gmina potrzebuje
środków i tych środków szukamy.

- Przewodniczący rady - Dziękuję. Zamykam pkt 2 porządku obrad i
przystępujemy do pkt 3.

Punkt 3 porządku obrad – podjecie  uchwał.

- Przewodniczący rady – Jako pierwszy mamy projekt uchwały w sprawie zmian
w budŜecie Gminy – Druk Nr  B/107/07. Bardzo proszę. Pani skarbnik Maria
Olszewska.

- Maria Olszewska – Omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie
gminy na 2007.



5

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Głos w sprawie zmian do budŜetu gminy na
2007 rok zabrał radny Andrzej Solecki. Pytał o spłatę długu , która moŜe
przeciągnąć się, aŜ do 2013 roku.  Odpowiedzi udzieli: Pan burmistrz Bogdan
Badziong, za-ca burmistrza Zbigniew Wronowski i Pani  skarbnik Maria
Olszewska.

- Andrzej Solecki – Chciałbym Ŝeby Pan Wronowski to, co powiedział złoŜył na
piśmie.

- Maria Olszewska – Przedstawiła spłatę  długu w ratach.

- Zbigniew Wronowski – Ja mam naprawdę duŜo pracy i jeśli rada taką decyzję
podejmie to ja to zrobię, ale w przeciwnym razie nie mam na to czasu.

- Marek Barnik – Czy ktoś z radnych jeszcze czegoś nie rozumie?

- Przewodniczący rady - Nie widzę? Zatem przystępujemy do głosowania.  Kto
jest za podjęciem  tej  uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję. Ogłaszam 10 minut
przerwy.

Przerwa 10 minut.

- Przewodniczący rady -  Wznawiam obrady po przerwie. Przystępujemy do
kolejnego projektu uchwały.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie Zbycia nieruchomości w trybie przetargu
ustnego i pisemnego nieograniczonego -Druk Nr B/108/07. Czy są pytania do
przedstawionego projektu?  Bardzo proszę. Pan radny Ryszard Połomski.

- Ryszard Połomski – Na terenie zamku jest parking. Czy moŜna podzielić tę
działkę i pozostawić jej część  na prowadzenie  działalności parkingowej?

- Bogdan Badziong – Znam sprawę, ale jest to zbyt cenny teren, Ŝeby tę działkę
podzielić.   Ewentualny  nabywca teŜ musi mieć teren na parking i drogę
dojazdową, tak to jest w planie zagospodarowania przestrzennego. Poza tym  na
teren zamku jest bardzo zły wjazd.  DuŜym samochodom bardzo źle się tam
wjeŜdŜa.

Janusz Karzyński – Dziękuję . Czy są jeszcze pytania? Nie widzę?
Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały?   Za
głosowało 13 radnych.   Kto jest przeciw? Przeciw głosował  1 radny. Głosów
wstrzymujących nie było. Dziękuję. Uchwała została podjęta przechodzimy do
kolejnego projektu uchwały.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie odwołania sekretarza Gminy Gniew- Druk
Nr R/109/07. Dodam tylko, Ŝe jesteśmy po spotkaniu z Panem Burmistrzem,
który nam wszystko wyjaśnił i proponuję przejść do głosowania.  Kto z radnych
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jest  za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 10 radnych. Kto jest przeciw?
Przeciw głosował 1 radny. Kto się wstrzymał?   Wstrzymało się 3 radnych.
Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie powołania sekretarza Miasta i Gminy Gniew
- Druk Nr R/110/07 . Bardzo proszę Pana Burmistrza o przedstawienie
kandydata.

- Bogdan Badziong -  Pani Danuta Zgubieńska jest pracownikiem Urzędu Miasta i
Gminy w Gniewie. Przed pracą w Urzędzie Gminy w Gniewie pracowała w
Urzędzie   w śninie. Jej dobrą cechą jest to, Ŝe nic nie odkłada na jutro, a wręcz
przeciwnie wszystko , co robi to na wczoraj, co w urzędzie jest bardzo cenną
cechą.   Jest bardzo kontaktowa, dobry organizator pracy , czuje tę administrację
więc  myślę, Ŝe będzie dobrym sekretarzem. Pan Stanisław  Lamkiewicz będzie
równieŜ wykorzystany w strukturach Gminy. Bardzo proszę Radę o
przegłosowanie tej uchwały.

- Przewodniczący rady  – śyczymy Panu Burmistrzowi, Ŝeby ta Osoba oŜywiła
Urząd i spełniła,  to wszystko o czym tu Pan Burmistrz mówił.  Kto z radnych
jest za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 12 radnych . Przeciwnych głosów
nie było.  2  radnych   wstrzymało się od głosu. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie Zezwolenia Burmistrzowi Miasta i Gminy w
Gniewie do  zaciągnięcia preferencyjnej poŜyczki na dofinansowanie inwestycji
pn. „Budowa instalacji wodociągowo- kanalizacyjnej osiedla przy ul. Hallera w
Gniewie - Druk Nr B/111/07. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały?
Jednogłośnie. Dziękuję. Zamykam pkt 3 porządku obrad i przystępujemy do pkt.
4.

Punkt 4 porządku obrad - informacje Przewodniczącego Rady o działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

- Przewodniczący rady – Przedstawił informacje o działaniach podejmowanych w
okresie międzysesyjnym od dnia 1 września do 26 września 2007 r.  - załącznik
do protokółu. Zamykam pkt 4 porządku obrad i przystępujemy do pkt 5.

Punkt 5 porządku obrad - Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie

międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał Rady.

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę. Pan burmistrz Bogdan Badziong.

- Bogdan Badziong – ZłoŜył przygotowane na piśmie sprawozdanie , które
stanowi załącznik do protokołu.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt. 5 porządku obrad i
przystępujemy do pkt 6.
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Pkt 6 porządku obrad – Interpelacje i zapytania radnych.

- Przewodniczący rady – Interpelacje i zapytania na piśmie złoŜył radny Andrzej
Solecki i radny Grzegorz Wasielewski. Interpelacje stanowią załącznik do
protokołu.

- Ryszard Połomski – Często na wsiach nie ma oznaczenia budynków , co stwarza
trudność dotarcia do ludzi z pomocą. Czy nie moŜna jakoś tej sprawy załatwić?

- Bogdan Badziong – Jest to obowiązek właściciela budynków. MoŜna te sprawy
uporządkować poprzez wysłanie informacji do właściciela budynku ,Ŝeby to
uregulowali.

- Przewodniczący rady – Nie widzę więcej pytań. Zamykam pkt 6 porządku obrad
i przystępujemy do pkt 7.

Pkt 7 porządku obrad – Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych

interpelacjach i uzyskanych odpowiedziach na interpelacje.

- Przewodniczący rady – Wpłynęły 2 interpelacje i 1 zapytanie. Odpowiedź na
interpelację otrzymał Pan radny Andrzej Solecki. Poza tym wpłynęły
następujące pisma:

- Pismo w sprawie uzupełnienia oświadczenia majątkowego,
- zaproszenie do Szpęgawska na obchody rocznicy pomordowanych ( chętni do
wzięcia  udziału  w obchodach zgłoszą się do p. GraŜyny),

- zaproszenie do udziału w forum przewodniczących w Gdyni.  Zamykam pkt 7
porządku obrad i przystępujemy do pkt 8.

Pkt 8 porządku obrad – Wolne wnioski i informacje.

- Przewodniczący rady – Bardzo proszę. Pan radny Grzegorz Wasielewski.

- Grzegorz Wasielewski – W dalszym ciągu jest zakłócana cisza nocna na starym
mieście. Właściciele lokali zaczynają grozić dziennikarzom sprawami. Policja ,
co prawda zainteresowała się tematem , ale chyba bardziej Ŝyje w komitywie z
właścicielami lokali niŜ myślą o załatwieniu sprawy. Nadal nic się nie dzieje.

- Walentyna Czapska – Czy w takim wypadku nie moŜna wykorzystać bardziej tej
StraŜy Miejskiej?

- Bogdan Badziong – Myślę o spotkaniu z Komisją Przeciwdziałania
Alkoholizmowi , StraŜą Miejska i Policją.

- Marek Barnik – Na rynku ciągle widzi się młodzieŜ pijącą piwo, to , co się dzieje
jest naprawdę nie do przyjęcia. Trzeba naprawdę cos z tym zrobić. Trzeba w
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przyszłorocznym budŜecie zwiększyć środki na zabezpieczenie porządku w
gminie.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Temat kolejnej sesji :

- Sprawy Rady Miejskiej.
- Sprawy ZUK – całoroczne utrzymanie dróg w gminie.
- Sprawy bieŜące gminy.

- Termin kolejnej sesji:

- 30 października 2007 r. godzina 11:00

Na tym zamykam XII sesję rady V kadencji. Dziękuję wszystkim za przybycie i za
rzeczową dyskusję. Na tym protokół zakończono. Protokół sporządzono w dwóch
jednobrzmiących egzemplarzach. Jeden dla Burmistrza drugi dla rady.

Protokołowała: Przewodniczący
GraŜyna Dudzik   Rady Miejskiej w Gniewie

         Janusz Karzyński


